
| روزنام��ه جوان |  ش��ماره 88523060136889سرويس ورزشي يک شنبه 14 آبان 1402 | 20 ربیع الثانی 1445|

شیوا  نوروزي

در باد دومي آسيا نخوابيم
نايب قهرماني بازي هاي پاراآسيايي موفقيتي تاريخي بود كه با تلاش  
ورزشكاران و برنامه ريزي مسئولان حاصل شد. از آنجا كه حفظ و تكرار 
موفقيت  سخت تر از به دست آوردن آن است، به هيچ وجه نبايد در باد 

افتخار بخوابيم و از آينده غافل شويم. 
زمان به سرعت سپري مي شود و كشورهايي كه ضعيف تر از حد انتظار 
خود ظاهر شده اند از هم اكنون تلاش خود را براي جبران نتيجه در دوره 
بعدي آغاز كرده اند. اين ذات ورزش حرفه اي اس��ت و از دس��ت دادن 
فرصت ها جايي در اين حوزه ندارد، به همين خاطر است كه ما هم نبايد 
دست روي دست بگذاريم. برنامه ريزي و حمايت از ورزشكاران جانباز 
و توان ياب، دو فاكتوري است كه اگر از آنها غافل شويم سه سال ديگر 

حسرتش را خواهيم خورد، حسرتي كه البته فايده اي ندارد. 
درخشش در پاراآسيايي هانگژو درس��ت زماني محقق شد كه كاروان 
ما در بازي هاي آسيايي عملكرد ضعيفي داشت و افتي چند  پله اي را در 
قاره كهن تجربه كرد. در چنين شرايطي و با سختگيري هايي كه صورت 
گرفت، بهترين هاي ورزش جانبازان و توان يابان براي كسب حداكثري 
مدال راهي چين شدند و بهترين نتيجه نيز به دست آمد. ورزشكاران 
ايران به  رغم همه سختي ها و كمبودها با تمام قوا جنگيدند و تا آخرين 
لحظه نيز دست از رقابت برنداشتند. پيشي گرفتن از ژاپن و كنار زدن 
اين رقيب جدي را مديون مدال آوراني هس��تيم كه هنوز چشم انتظار 
حمايت مسئولان هس��تند. روزي نيس��ت كه يكي از اين مدال آوران 
مصاحبه نكنند و از بي توجهي مسئولان ورزش و استان هاي خود گلايه 
نداشته باشند. آنها كه قبل از بازي ها وعده هاي بزرگ داده بودند، حتي 
براي يك تبريك خشك و خالي نيز به بچه هاي پاراآسيايي زنگ نزدند 
و حالي از آنها نپرس��يدند. دادن پاداش ويژه و حل مشكلات اشتغال و 
معيشت شان هم كه چيزي شبيه به رؤياست. با رويه اي كه مديران در 
پيش گرفته اند، نه تنها رؤياي اشتغال ورزش��كاران جانباز و توان ياب 
محقق نخواهد شد، بلكه براي ادامه دادن به ورزش قهرماني بايد هزينه  

و مشقت ها را به جان بخرند. 
دومي آسيا بدون انگيزه و عزم جزم ورزشكاران حاصل نمي شد. حال 
كه اين موفقيت بزرگ به دس��ت آمده نبايد آن را به راحتي از دس��ت 
بدهيم. پيش تر تأكيد ك��رده بوديم كه حريفان ب��راي گرفتن جايگاه 
ما و س��بقت گرفتن از ما لحظه اي تعلل نخواهند كرد. در نتيجه ما نيز 
بايد همين رويه را در دستور كار قرار دهيم و به سرعت برنامه هايمان 
را براي بازي هاي 2026 مشخص كنيم. در هانگژو ورزشكاران ما ثابت 
كردند توانايي كسب بهترين نتايج، خوشرنگ ترين مدال ها و رسيدن 
به قله را دارند، ولي حالا كه به ايران برگشته اند با كوهي از بي انگيزگي، 
بي توجهي و س��رخوردگي مواجه ش��ده اند. كميته ملي  پارالمپيك به 
همان اندازه كه بايد به تكرار موفقيت در بازي هاي پاراآسيايي ناگوياي 
ژاپن توجه كند، به همان اندازه يا حتي بيش��تر باي��د متوجه نيازها و 
برآورده كردن انتظارات ورزش��كاران حوزه خود باشد. در مسير پشت 
 س��ر گذاش��تن حريفان هم بعد فني بايد در نظر گرفته شود و هم بعد 
روحي و رواني ورزشكاران. متأسفانه ورزش��كاران پارالمپيكي نه تنها 
حمايتي از مسئولان استان هاي خود نمي بينند، بلكه امكانات ابتدايي 
هم براي تمرين و حفظ آمادگي ندارند! فدراسيون جانبازان و توان يابان، 
ادارات كل استان ها و هيئت ها نيز بايد براي حل مشكلات موجود وارد 
عمل ش��وند و در انجام وظايف خود كوتاهي نكنند. اگ��ر واقعاً اعتبار 
ورزش كشور برايتان اولويت دارد و به تكرار موفقيت هانگژو در ناگويا 
مي انديش��يد بهانه نياوريد، به وعده هايي كه داده ايد عمل كنيد و دل 
مدال آوران را نشكنيد. چطور مي بينيد و مي شنويد كه فلان ورزشكار 
خرج تمرين، مربي و ماساژور را از جيبش پرداخت مي كند، ولي قدمي 
براي كمك به او برنمي داريد! درحالي كه اين وظيفه شماست، ورزشكار 
ما به خاطر عرق ملي و عش��ق به وطن در گمنامي و س��كوت تمرين 

مي كند و شما پز مدالش را مي دهيد.

جامعه ورزش با حض�ور در راهپيمايي 13 آبان، اين 
يوم الله را گرامي داشت. مثل هميشه خانواده ورزش 
در كنار مردم حاضر بود و از قافله استكبارستيزي 
جا نماند. روز گذشته ورزشي ها، به ويژه ورزشكاران 
جانباز و توان ياب كشورمان با حضور در راهپيمايي 
روز ملي مبارزه با استكبار جهاني، بار ديگر انزجار 
خود را از جبهه استكبار اعلام كردند. در اين مراسم 
كاركنان فدراسيون جانبازان و توان يابان به همراه 
ورزش�كاران پارادووميدان�ي و پاراوزنه برداري در 
مقابل لانه جاسوسي حضور يافتند و از ملت مظلوم 
فلس�طين حمايت كردند. فرياد مرگ بر اسرائيل و 

مرگ بر امريكا در اين مراسم طنين انداز شد.

دنیا حیدري

به چمن آزادي رسيدگی کنيد
گل بود به سبزه نيز آراسته شد! وضعيت چمن آزادي به لطف دقت سازمان 
 توسعه و تجهيز در نگهداري آن خيلي خوب بود، حالا بايد ميزبان دو بازي 
به فاصله چهار  س��اعت هم باش��د! اتفاقي كه دود آن به طور مستقيم به 
چشم سرخابي هاي پايتخت مي رود. چراكه جز آزادي و نقش جهان،  هيچ 
ورزشگاه ديگري در ايران مجهز به سيستم كمك داور ويدئويي نيست و در 
پي محروميت سپاهان از انجام ديدار خانگي  حالا قرار است ديدار دوشنبه 
زردپوشان اصفهاني هم در آزادي برگزار شود، آن هم درست چند ساعت 
بعد از مصاف نساجي- نوبهار! اتفاقي كه بي ترديد صدمه قابل توجهي به 
چمن ورزشگاه آزادي می زند و اين براي پرسپوليس و استقلال گران تمام 
خواهد شد. دو تيمي كه سال هاست در آزادي ميزبان حريفان خود هستند، 
اما امسال به دليل وضعيت نامناس��ب ورزشگاه، بحث برگزاري بازي هاي 
آنها در شهرهايي چون مشهد  و كيش نيز مطرح شد. اتفاقي كه اگرچه فعلًا 
مسكوت مانده، اما بعد از برگزاري هفته چهارم رقابت هاي ليگ قهرمانان 
بعيد نيست بار ديگر بر سر زبان ها بيفتد، چراكه برگزاري دو بازي در يك 
روز، آن هم با فاصله اندك  چهار ساعته حتماً ضرر جبران ناپذيري به چمن 
ورزشگاه خواهد زد. اما متأسفانه به دليل نبود امكانات و VAR ، حالا علاوه 
بر نساجي ، س��پاهان هم براي ميزباني از حريفان خود در ليگ قهرمانان 
چشم به آزادي دوخته است، آن هم در شرايطي كه در حالت عادي حتي در 
ليگ دسته يك هم دو ديدار پشت سر هم در يك ورزشگاه برگزار نمي شود، 
اما ظاهراً چاره ديگري نيست، چراكه كنفدراسيون فوتبال آسيا در فاصله 
اندك تا بازي هاي هفته چهارم رأي خود در رابطه با محروميت سپاهان از 
بازي هاي خانگي را اعلام كرده و در اين فرصت كوتاه زردپوش��ان به هيچ 
ورزشگاهي جز آزادي نمي توانند بينديشند. اتفاقي كه اگرچه كار سپاهان 
را راه مي اندازد، اما بي ترديد در ادامه كار پرسپوليس و استقلال براي بازي 
در آزادي را به چالش می كشد. حال آنكه اگر مسئولان فوتبال براي آوردن 
سيستم كمك داور ويدئويي به ايران تا اين اندازه دست  دست و اهمال كاري 
نكرده بودند، امروز سپاهان مي توانست براي ميزباني از رقباي خود در ليگ 
قهرمانان روي ورزشگاهي جز آزادي دست بگذارد. آزادي كه تاوان خسارت 

ديدنش را پرسپوليس و استقلال بايد بدهند. 

مهرداد عليقارداش��ي، رئيس فدراس��يون تنيس  روي ميز ابراز 
اميدواري كرد هرچه زودتر تمام بودجه اين فدراسيون پرداخت 
ش��ود: »تاكنون ح��دود 50 درصد بودج��ه را گرفته اي��م و حالا 
قول هايي داده اند كه با توجه به عملكرد خوب در بازي هاي آسيايي 
بقيه بودجه قبل از مسابقات جهاني پرداخت شود. اميدواريم اين 

اتفاق بيفتد تا بتوانيم پشتيباني خوبي از بچه ها داشته باشيم.«

در انتظار پرداخت تمام بودجه

تيم فوتبال بانوان در پنجره بازي هاي ملي )فيفا دي( ماه آينده دو 
ديدار دوستانه مقابل تيم ملي بانوان اردن برگزار خواهد كرد. به 
همين منظور تيم ملي كشورمان براي انجام اين دو ديدار دوستانه 
۹ آذرماه عازم اردن خواهد شد. ديدار اول دوم دسامبر )شنبه ۱۱ 
آذر( و ديدار دوم پنجم دسامبر )سه شنبه ۱۴ آذر( در شهر امان 

برگزار می شود. 

2 بازي دوستانه براي تيم فوتبال بانوان

امان الله پاپي از مسئولان استان خوزستان خواست كه براي رسيدن 
به م��دال پارالمپي��ك از او حمايت كنن��د. دووميدان��ي كار ايراني 
در بازي هاي پاراآس��يايي هانگژو دو مدال طلا براي كش��ورمان به ارمغ��ان آورد. اما پاپي همچنان 
منتظر است وعده هاي داده ش��ده عملي شود. قهرمان بازي هاي پاراآس��يايي در گفت وگو با ايسنا 
از بي توجهي ها گلايه كرد: »در هانگژو با آس��يب ديدگي رقابت كردم و به مدال طلا رسيدم. بعد از 

مدال آوري كه در هانگژو داشتم يك مسئول از شهر انديمشك 
هم به خانه ما نيامد. مسئولان پيش از مسابقات پارالمپيك 
توكيو و جهاني به من قول دادند مش��كل اشتغال مرا حل 
كنند. من حتي سهميه پارالمپيك پاريس را هم گرفته ام. 
در گفت وگويي كه با مسئولان استان خوزستان داشتم به 

من گفتند خودت پيگير اس��تخدامت باش! 
در واقع از من مي خواهند هم مدال بياورم 
و هم خودم پيگير اس��تخدامم باشم. به 

نظرتان چطور مي شود كه هم تمرين 
كنم و مدال بياورم و هم به اين اداره 
و آن اداره ب��روم و پيگي��ر مش��كل 
اشتغالم باش��م! يكي از شانس هاي 

مدال در پارالمپيك پاريس هس��تم. 
واقعاً از مسئولان استان خوزس��تان انتظار دارم 
اگر بار ديگر مدال مي خواهن��د به من توجه ويژه 
داشته باش��ند. در انديمش��ك حتي يك سكوي 

پرتاب هم ندارم.«

احترام مي خواهم، نه پاداش

گفتند خودت پيگير استخدامت باش!

وحيد نوري رفتار هيئت ورزش نابينايان و كم بينايان اس��تان تهران را        خبر
غيرمنطقي خواند. قهرمان جودوی بازي هاي پاراآس��يايي هانگژو در 
گفت وگو با ايسنا عنوان كرد در مراسم بدرقه نيز دعوت نشده است: »با وجود اينكه يكي از پرافتخارترين 
ورزشكاران استان تهران در رشته جودو هستم، اما نه در مراسم بدرقه دعوتم كردند و نه زماني كه طلای 
پاراآسيايي را گرفتم كس��ي تبريك گفت. روغني، رئيس هيئت نابينايان و كم بينايان استان به خاطر 
اختلافي كه با رئيس فدراسيون دارد، گفت به دليل اينكه در مسابقات قهرماني كشور حضور نداشتي 
از نظر من ورزشكار اس��تان تهران نيس��تي! وقتی س��رمربي تيم ملي می خواهد به دليل جلوگيري از 
مصدوميت در قهرماني كشور شركت نكنم از بقيه توقعی نيست. به دنبال پاداش از هيئت استان تهران 

يا خود اداره كل ورزش و جوانان استان تهران نيستم، بلكه دوست دارم فقط به من احترام بگذارند.«

چرا قهرماني  جهان به اندازه داستان 2 جودوكار ديده نشد!

محمدرضا حاج يوس��ف زاده، سرمربي تيم ملي 
جودوی كم بينايان و نابينايان دلخور است كه 
چرا كس��ي متوجه قهرماني تي��م او در جهان 
نشد، اما داستان دو جودوكار اخراجي از دهكده 

بازي هاي پاراآسيايي را همه به شكلي گسترده 
پخش كردند و پيگيرش بودند. گله او، بي راه هم 
نيست، خصوصاً كه مانند تك تك جودوكاران 
براي كس��ب موفقيت ه��ا و قهرماني هاي رقم 

خورده تلاش ك��رده و عجيب نيس��ت از ديده 
نش��دن اي��ن موفقيت ه��ا گله مند باش��د: »از 
تيمم راضي هس��تم و به عملك��رد آنان افتخار 
مي كنم. پنج المپيك و هفت مس��ابقه آسيايي 
رفته ام. در س��ه دهه گذش��ته پاي ثابت تمام 
رويدادهاي ورزش��ي رش��ته جودو بودم و اگر 
امروز حرفي مي زنم، مس��تند اس��ت. نزديك 
به هشت س��ال است با فدراس��يون نابينايان و 
كم بينايان همكاري مي كنم و نمي توانم واقعيت 
را وارون��ه جلوه بده��م. من از نف��ر ذخيره تيم 
ملي جودو به كاپيتاني و س��رمربيگري رسيدم 
و نزديك به ۴0 س��ال اس��ت كه در اين رشته 
فعاليت دارم. مي گويند چ��را قهرماناني چون 
نوري و جدي ب��ه جودوی نابيناي��ان مي  آيند، 
چ��ون بيماري ي��ا تنبلي چش��م، رقاب��ت   آنها 
با س��الم ها را س��خت مي كند. براي اي��ن افراد 
پذيرفتن حضور در پارا نيز سخت بود، اما نوري 

و جدي آمدن��د و افتخارآفرين ش��دند. نوري 
مدال طلاي بازي هاي آسيايي و پارالمپيك را 
دارد. طلا در اين بازي ه��ا كيفيت كار ورزش و 
كاروان ايران اس��ت. كلاس بندي شرط حضور 
در جودوی نابينايان است و اين كار بايد حتماً 
توسط پزشكان بين المللي انجام  شود. جودوكار 
ما بعد از قهرماني آسيا و بازي هاي آسيايي قبلي 
نتوانست در ادامه كلاس بندي را بگيرد و عملًا 
با اين رشته خداحافظي كرد. اگر بخواهيم رشد 
داش��ته باش��يم بايد اردوي تيم با ورزشكاراني 
با كلاس فني بالاتر برگزار ش��ود كه در س��ال 
بازي ها تنها سه اعزام داشتيم. با اين ورزشكاران 
عنوان قهرماني آسيا، قهرماني جهان و عملكرد 
درخشاني در بازي هاي پاراآسيايي داشتيم. در 
المپياد نابينايان و كم بينايان با چهار ورزشكار 
به سه مدال طلا و يك برنز رسيديم. تيم ملي، 

اول جهان شد و كسي هم نفهميد.«

دلخوري سرمربي 

 جودوی كم بينايان 

و نابينايان

      بازتاب

      چهره

واليب�ال اي�ران در يك�ي از حس�اس ترين و 
سرنوشت س�از ترين مقاط�ع زمان�ي حيات 
خود با بحران عجيب و غريبي دس�ت و پنجه 
نرم مي كند. بحراني به اسم انتخاب سرمربي 
تيم ملي، انتخابي كه تصميم گيري درست در 
خصوص آن مي تواند ايران را دوباره به همان 
تيم بزرگ چند سال قبل تبديل كند و اشتباه 
در آن ثمره اي جز برخورد واليبال بحران زده 
كشور به انتهاي دره س�قوط نخواهد داشت. 
اينكه س��رمربي آينده تيم ملي واليب��ال ايراني 
باش��د يا خارجي هم امروز مزيد بر علت ش��ده و 
در حالي كه تص��ور همگاني بر موفقي��ت ايران با 
يك س��رمربي بزرگ و كارنامه دار خارجي است، 
اما به نظر مي رسد فدراسيون واليبال در راستاي 
تصميم گيري هاي منحصر به ف��ردي كه قبلًا هم 
داش��ته روي گزينه ايراني به جمع بندي رسيده 
اس��ت، يك گزينه كه انتخابش حتماً سروصداي 

زيادي به راه خواهد انداخت. 
لوران تيلي، جانلورنزو بلنجيني، اس��تفان آنتيگا، 
مارسلو مندز، آندره آ آناستازي، ويتال هاينن، رنان 
دالزاتو، فيليپ بلين، ولاديمي��ر آلكنو، خاوير وبر، 
رادوستين استويچف، آنجلو لورنزتي، روبرتو پياتزا و 
چند نام ديگر گزينه هاي خارجي فدراسيون واليبال 
براي جانشيني بهروز عطايي بودند، اما حالا شنيده 
مي شود كه تمام اين گزينه ها با دلايل مختلف كنار 
گذاشته شده اند تا هدايت تيم ملي واليبال ايران به 

يك چهره معروف سپرده شود؛ »سعيد معروف«.

وجود نام س��عيد معروف در بين گزينه هاي كادر 
فني تي��م ملي از هم��ان اول ه��م تعجب برانگيز 
بود، اما حالا احتمال سرمربيگري او در تيم ملي 
خبري است كه دود از كله تمام اهالي واليبال بلند 
كرده اس��ت. مهم ترين علت آن هم يك مس��ئله 
كاملًا روشن اس��ت و آن اينكه س��عيد معروف با 
كدام تجربه مربيگري می خواهد هدايت تيم ملي 

واليبال ايران را برعهده بگيرد؟!
  صبر براي موفقيت با معروف!

در اين ميان عده اي هستند كه معتقدند او با توجه 
به هوش بالا و ش��خصيت كاريزماتيكش مي تواند 
گزينه ايده آلي براي تيم ملي باش��د و براي اثبات 
نظر خود حتي نظر مثبت برخي سرمربيان مطرح 
دنيا را هم در اي��ن خصوص جل��ب كرده اند كه به 
عنوان نمونه مي توان ب��ه نظر مثبت نيكولا گربيج، 
س��رمربي لهس��تان و آندره آناس��تازي، سرمربي 
مشهور ايتاليايي اشاره كرد. گربيچ مي گويد: »فكر 
مي كنم اگر او مي خواهد ي��ك دوره حرفه اي را در 
مربيگري شروع كند بايد بهترين استفاده را از اين 
موقعيت پيش آم��ده، ببرد. او احتم��الاً در ابتدا به 
دليل نداشتن تجربه به عنوان مربي مشكل خواهد 
داشت، اما اگر فدراس��يون و او صبر داشته باشند، 
مي تواند نتيجه خوبي حاصل شود.«  آناستازی هم 
معتقد است: »معروف آماده است تا اين مسئوليت 
را قبول كند. من سعيد معروف را به عنوان يك فرد 
باهوش و  باتجربه خيلی خوب مي شناسم و به نظرم 

مي تواند گزينه مناسبي براي ايران باشد.«

چنين اظهارنظري جز آنكه هندوانه گذاش��تن زير 
بغل سعيد معروف باشد چيز ديگري نيست، چون 
همه مي دانيم واليبال ايران ام��روز در چه اوضاعي 
ق��رار دارد و چگونه در بدترين ش��رايط ممكن بايد 
خود را براي مسابقات كسب سهميه المپيك آماده 
كند، مس��ابقاتي كه حتي اگر يك مربي باتجربه و 
كارنامه دار، چه ايراني و چه خارجي هم هدايت ايران 
را براي شركت در آن برعهده بگيرد، معلوم نيست 
نتيجه مطلوب كسب شود، چه برسد به اينكه سعيد 
معروف بدون كوچك ترين تجربه مربيگري در قامت 

سرمربي ايران در مسابقات حاضر شود. 
   تفاوت بازيكن بزرگ با مربي بزرگ

بسياري از كارشناسان داخلي و پيشكسوتان واليبال 
كش��ور بر اين عقيده اند كه فدراس��يون با انتخاب 
سعيد معروف به عنوان س��رمربي تيم ملي عملًا او 
را مي سوزاند. س��عيد معروف به عنوان يك بازيكن 
تأثيرگذار و كاپيتانی موف��ق در تيم ملي چهره اي 
تكرار نشدني محسوب مي شود، اما بحث مربيگري 
و هدايت تي��م ملي از روي نيمكت ب��ا موفقيت در 
دوران بازي كاملًا متفاوت اس��ت. كاريزماي سعيد 
معروف به عنوان بازيكن و كاپيتان براي همه ثابت 
شده اس��ت، كاريزمايي كه در طول زمان به دست 
آمده، اما سؤال اينجاست كه آيا معروف اين كاريزما 
را در مربيگري هم دارد، آن هم در پستی كه تاكنون 

حتي يك دقيقه هم تجربه آن را ندارد؟! 
عباسعلي ميرحسيني، كارش��ناس واليبال ايران 
مي گويد: »از معروف مي توان به عنوان واليباليست 

قرن نام برد. او فوق العاده بود، اما يك واقعيت وجود 
دارد كه معروف به عنوان مربي تجربه لازم را ندارد 
و حتي دس��تيار يك مربي هم نبوده است. البته 
بازيكن فوق الع��اده اي بود و واليب��ال را به خوبي 

مي فهميد، اما تجربه مربيگري ندارد.«
ميرحس��يني ادامه مي دهد: »تيم مل��ي واليبال 
ش��رايط خوبي ندارد و قرار اس��ت با اين وضعيت 
هدايت تيم ملي را به معروف بس��پارند! با سپردن 
اين مسئوليت بزرگ آينده معروف هم ناخواسته 
خراب مي ش��ود. من فكر مي كن��م معروف خيلي 
بادرايت اس��ت و تصميم خوبي مي گيرد. نبايد او 
را بسوزانيم. معروف واليباليست قرن ايران است و 
در ۱00 سال گذش��ته روي دست او واليباليستی 
نيامده است. او در آينده مي تواند مربي خوبي شود، 

البته به شرط اينكه مراحلش را طي كند.«
    

شايد بتوان اينگونه نتيجه گيري كرد كه فدراسيون 
واليبال به سبب مش��كلات ملي رو به گزينه هاي 
داخلي آورده اس��ت و ب��راي اينكه س��رمربي تيم 
ملي با تمام ت��وان در خدمت اين تيم باش��د روي 
گزينه هايي كه در ليگ برتر مربيگري مي كنند هم 
خط قرمز كشيده و در نهايت به نام سعيد معروف 
رسيده است، اما اگر دليل اين كار هم كمبود هاي 
مالي باشد فدراسيون و شخص محمدرضا داورزني 
بهتر است به جاي دور زدن اين مشكل با انتخاب 
نادرست با كمي صرفه جويي و سرمايه گذاري بيشتر 

انتخابي درست براي تيم ملي داشته باشند.

شمیم رضوان

تاريخ سازي در هانگژو هم تفاوتي ايجاد نكرد

مشكلات ناتمام بانوان رکابزن
تاريخ سازي پرتوآذر بهانه خوبي  بود براي تغيير نگاه مسئولان نسبت به 
دوچرخه سواري بانوان، اما اوضاع كمافي السابق است و حتي رفتن روي 
سكوي بازي هاي آسيايي هانگژو هم نتوانسته شرايط بانوان دوچرخه سواري 
را كه تا ب��ه امروز از جي��ب هزينه مي كردن��د، دس��تخوش تغيير كند. 
دوچرخه سواري بانوان ايران طي چند سال گذشته پيشرفت خوبي داشته، 
به طوري كه بعد از كس��ب چندين مدال آس��يايي در ماده جاده، ش��اهد 
تاريخ سازي و كسب نخستين مدال تاريخ زنان دوچرخه سوار در بازي هاي 
آسيايي هانگژو بوديم. موفقيتي كه انتظار مي رفت با ايجاد تغييرات قابل 
توجه در نگرش مسئولان جهت برداشته شدن مشكلات از سد راه همراه 
باشد، اما تحريم رقابت هاي ليگ دوچرخه سواري)پيست( توسط بانوان در 
اعتراض به وضعيت قراردادهاي باشگاهي و بي توجهي فدراسيون به رقم 
قراردادها نشان از عدم تغيير شرايط با وجود تاريخ سازي اخير در هانگژو 
داشت. البته اين داستان تنها متوجه دوچرخه سواري بانوان نيست و در 
اين رشته اوضاع آقايان هم تعريفي ندارد، به طوري كه خود فدراسيون هم 
تأييد مي كند كه رقم قراردادها يا صفر است يا  كمتر از 20 ميليون تومان كه 
نهايتاً كفاف خريد يك طوقه را بدهد، اما متأسفانه به رغم بالا رفتن هزينه  
تجهيزات  وضعيت اعداد و ارقام هزينه ها و دستمزدهاي دوچرخه سواران 
زن، حتي از آقايان هم بدتر اس��ت. حال آنكه دوچرخه س��واري رشته اي 
تجهيزات محور اس��ت و ب��ا توجه به وضعيت نامناس��ب اقتص��ادي ، اگر 
دوچرخه سواران نتوانند محل درآمدي براي معيشت خود داشته باشند ، 
ناچارند دير يا زود قيد حضور در اين رشته و ادامه ورزش قهرماني را بزنند، 
چراكه رقم ناچيز قراردادها حتي براي خريد يك قطعه ساده نيز كفايت 
نمي كند، چه برسد به تهيه يك دوچرخه چندصد ميليوني يا طوقه هايي كه 

قيمت هاي آن حالا به بالاي 50، ۱00 ميليون تومان رسيده است. 
   چشم اميد زنان ركابزن  به فدراسيون

بعد از تحريم رقابت هاي لي��گ بود كه فرانك پرت��وآذر به عنوان رئيس 
كميسيون ورزشكاران در تماس با رئيس فدراسيون ضمن بيان مشكلات 
و خواسته هاي بانوان ركابزن ، خواستار برگزاري نشست فوري كميسيون 
ورزشكاران جهت بررس��ي قراردادها و يافتن راه حل قانوني جهت حل و 
فصل آن شد. مشكلاتي كه عدم پرداخت و نبود قرارداد رسمي از سوي 
باشگاه ها، عدم رغبت اسپانس��رها براي حمايت از اين رشته، تجهيزات 
گرانقيمت و ع��دم حمايت در تأمين اقلام، وضعيت نامناس��ب برگزاري 
مسابقات و تعداد كم ورزشكاران از جمله آن است، چراكه باشگاه ها حاضر 
به عقد قرارداد رس��مي و مكتوب با بانوان نيس��تند و ورزشكاران عمدتاً 
توافقي تنها با نام باشگاه ها در مسابقات حاضر مي شوند و در بهترين حالت 

چيزي حدود 5، 6 ميليون تومان دست شان را مي گيرد. 
   رئيس پشت بانوان درنيامد!

در حالي بانوان دوچرخه سواري چش��م اميد به حل مشكلاتشان توسط 
اسدي را دارند كه رئيس فدراس��يون تلويحاً پاي خود را از ماجرا بيرون 
مي كش��د: »بانوان براي مطالبه خود اعتراض كردن��د، اما اصلًا همچين 
مسئله اي نبوده است. آنها هيچ باشگاهي ندارند و نمونه قراردادي نداشتند 
كه الان مدعي شوند كه باشگاه ها به آنها مبلغي بابت حضورشان در ليگ 
نداده اند. اگر دوچرخه سواران نمونه قرارداد دارند شما منتشر كنيد تا به 
آن رس��يدگي كنيم، قراردادي نبوده كه منجر به پرداخت ريالي ش��ود، 
خودشان در ليگ شركت  كرده اند و فكر نمي كنم قراردادي بوده باشد. اگر 
هم توافقي بوده 5 تا 6 ميليون تومان بوده و توافقي نبوده كه الان قطع شده 
باشد و الان هم به همان شكل دنبال مي شود و تغييري نكرده است. منكر 
مشكلات نيستيم، اما اين مسئله فراتر از پيگيري حقوقي فدراسيون است، 
چراكه باشگاه ها نمي خواهند تيمداري كنند! اين مشكل براي امسال و 
سال قبل نبوده كه به اين سرعت حل شود، بلكه مشكل چندين سال قبل 
است و بايد اين مسئله را حل كنيم و حل آن نيز يك شبه ميسر نيست. من 
هم عصاي موسي و يد بيضا ندارم. حل مشكلات موجود كه از سال ها قبل 

باقي مانده زمانبر است و بايد اين مسئله را درك كنند.«
پرواضح است كه رئيس فدراسيون دوچرخه سواري هيچ برنامه اي براي 
حل مش��كلات بانوان ركابزن ندارد، اما بي ترديد ادام��ه اين بي توجهي 
مي تواند باعث دلسردي زنان دوچرخه سوار شود، آن هم در شرايطي كه 
انتظار مي رفت بعد از تاريخ س��ازي پرتوآذر  شاهد استقبال هرچه بيشتر 
بانوان از اين رشته باشيم، اما شايد حالا بايد دست به دعا شويم كه با اين 

شرايط ، همين نفرات هم از ادامه مسير دلسرد نشوند.
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      گزارش  يک

 ابراز انزجار »فرزندان ايران« 
از استكبار

قاب

اين ميدان، ميدان كاپيتان نيست 

 واليبال متخصص مي خواهد
 نه »معروف«!


